
Protokół z LI sesji Rady Miejskiej w Chmielniku,  

która odbyła się 27 lutego 2023 r. (poniedziałek) w Chmielnickim Centrum Kultury,  

ul. Starobuska 10 w godzinach od 15:00 do 16:10. 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chmielniku Anita Jabłońska, 

która przewodniczyła obradom.  

Przewodnicząca Rady powitała burmistrza Pawła Wójcika, zastępcę burmistrza Małgorzatę 

Przeździk, skarbnika gminy Chmielnik Annę Pleban, sekretarza gminy Andrzeja 

Łopacińskiego, członka zarządu powiatu w Kielcach Mariusza Ścianę, radnych, kierowników 

i dyrektorów jednostek gminnych i ponadgminnych, sołtysów, pracowników urzędu oraz 

mieszkańców gminy.  

W momencie otwarcia sesji na sali obrad obecnych było 15 radnych (ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych). 

Lista obecności radnych na LI sesji dnia 27 lutego 2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym ze zmianami, obrady rady gminy są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy. Kopie przechowywane są 

w Urzędzie Miasta i Gminy w Chmielniku. Klauzula informacyjna wywieszona jest na 

drzwiach wejściowych, na stronie internetowej Urzędu oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

W głosowaniu za przyjęciem proponowanego porządku obrad wzięło udział 15  radnych. Za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 15 radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z L sesji. 

Mieszkaniec gminy zapytał dlaczego protokół z poprzedniej sesji nie został opublikowany 

w BIP. Przewodnicząca powiedziała, że w tym etapie obrad biorą udział w dyskusji tylko radni. 

Mieszkaniec powiedział, że przecież przewodnicząca utożsamia mieszkańców z radnymi, że są 

takie same zasady zabierania głosu. Przewodnicząca doprecyzowała, że chodzi o punkt sprawy 

różne i wolne wnioski. 



Do protokołu z L sesji nikt z radnych nie wniósł uwag.  

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu z L sesji Rady Miejskiej 

w Chmielniku (26.01.2023 r.) głosowało 15 radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami. 

Do sprawozdania burmistrza z prac pomiędzy sesjami nie było pytań. Głos zabrał burmistrz, 

który poinformował i przeprosił, że będzie musiał wyjść przed godziną 16.00 z uwagi na 

kolejne zaplanowane spotkanie.  

Zaprosił, wszystkich do udziału w najbliższych wydarzeniach: 1 marca – Dzień Pamięci 

Żołnierzy Wyklętych oraz na Dzień Kobiet do Chmielnickiego Centrum Kultury.  

Zwrócił uwagę na realizowane inwestycje z Powiatem Kieleckim – ul. Szkolna w 

Chmielniku oraz planowanym remontem drogi w Zreczu. Odczytał pismo, które wpłynęło z 

Powiatu Kieleckiego z zapytaniem, czy w związku z zaplanowanym przez powiat kielecki, 

złożeniem wniosku o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

remontów dróg powiatowych, Miasto i Gmina Chmielnik jest zainteresowana realizacją 

remontów tych dróg zapewniając cały wkład własny. Poniesione z tego tytułu środki będą 

uwzględnione przy rozliczeniu inwestycji realizowanych przez powiat kielecki na terenie 

gminy. Burmistrz dodał, że wstępnie zadeklarował zapewnienie środków na realizację remontu 

drogi w Zreczu oraz poprosił o opinię w tej sprawie odpowiednich komisji.  

Następnie głos zabrał członek zarządu powiatu w Kielcach Mariusz Ściana. Doprecyzował 

informację przekazaną przez burmistrza. Powiedział, że powiat kielecki przystępuje do 

realizacji inwestycji polegającej na przebudowie ul. Szkolnej w Chmielniku, w której gmina 

nie będzie partycypowała w kosztach. W ramach rozliczenia Gmina Chmielnik pokryje cały 

wkład własny, niezbędny przy dofinansowaniu,  przy remoncie drogi na Zrecza. Prosił radnych 

o wsparcie tych działań.  

Radny Hieronim Górski zapytał ile potrwa inwestycja na ulicy Szkolnej.  

Członek zarządu powiatu w Kielcach Mariusz Ściana odpowiedział, że w połowie 

przyszłego roku planowane jest zakończenie inwestycji. Dodał, że zależy im na szybkim 

przeprowadzeniu inwestycji.  

Radny Grzegorz Wesołowski zapytał co z ulicą Leśną. 

Członek zarządu powiatu w Kielcach Mariusz Ściana odpowiedział, że aktualnie 

projektowany jest chodnik. Jeżeli będzie gotowy, będą aplikować o środki.  

Więcej pytań nie było. Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z pracy radnych 

pomiędzy sesjami. 

 



5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/395/2021 Rady Miejskiej w 

Chmielniku z dnia 6 grudnia 2021 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transport nieczystości ciekłych. 

Projekt uchwały omówiła Beata Szpejna - Zastępca Naczelnika Wydziału Budownictwa i 

Ochrony Środowiska. 

Radna Danuta Orkisz zapytała czy zostaną podniesione stawki za opróżnienie szamba.  

Przewodnicząca powiedziała, że mowa jest tylko o stawkach maksymalnych, których nie 

można przekroczyć.  

Do  projektu uchwały nie było więcej pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/515/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/395/2021 Rady Miejskiej w Chmielniku 

z dnia 6 grudnia 2021 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIX/178/2020 Rady Miejskiej w 

Chmielniku z dnia 24.02.2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Miasta i Gminy Chmielnik. 

Projekt uchwały omówiła Beata Szpejna - Zastępca Naczelnika Wydziału Budownictwa i 

Ochrony Środowiska. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/516/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr XIX/178/2020 Rady Miejskiej w Chmielniku z 

dnia 24.02.2020 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Chmielnik głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 



7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny, na rzecz 

Gminy Chmielnik nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji gruntów wsi 

Suchowola numerami działek 312 i 313. 

Projekt uchwały omówił Zbigniew Zarzycki – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki 

Nieruchomościami.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/517/2022 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny, na rzecz 

Gminy Chmielnik nieruchomości gruntowej, oznaczonej w ewidencji gruntów wsi Suchowola 

numerami działek 312 i 313 głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości na czas oznaczony powyżej 3 lat, z dotychczasowym dzierżawcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Projekt uchwały omówiła Agnieszka Jurecka-Paluch – Zastępca Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami. 

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/518/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości na czas oznaczony powyżej 3 lat, z dotychczasowym dzierżawcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości na czas oznaczony powyżej 3 lat, z dotychczasowym dzierżawcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość.  

Projekt uchwały omówiła Agnieszka Jurecka-Paluch – Zastępca Naczelnika Wydziału 

Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami. 

Przewodnicząca dodała, że wszystkie projekty uchwał otrzymały pozytywna opinię  Komisji 

Statutowo-Regulaminowej i Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 



Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/519/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości na czas oznaczony powyżej 3 lat, z dotychczasowym dzierżawcą, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik 

na lata 2023-2040. 

Projekty uchwał od pkt 10-11 omówiła Anna Pleban – Skarbnik Gminy.  

Do  projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/520/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chmielnik na lata 

2023-2040 głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2022 rok. 

Radna Edyta Ciopińska zapytała jaki jest plan na zmniejszenie deficytu oraz czy kredyt w 

wysokości 4 mln zł będzie  nowym kredytem.  

Skarbnik Gminy powiedziała, że jeżeli zajdzie potrzeba zaciągnięcia kredytu, będzie to 

wymagało zgody radnych poprzez podjęcie stosownej uchwały. Być może nastąpi to dopiero 

w czwartym kwartale, kiedy będzie wiadomo które zadania będą realizowane. Jeżeli będzie 

gmina zaciągała kredyt to będzie to nowy kredyt. Powiedziała, żeby nie przerażać się 

wysokością deficytu, ponieważ gmina część środków ma na koncie. Skarbnik powiedziała, że 

raczej w roku bieżącym będzie potrzebne zaciągnięcie kredytu. Dodała, że przez dwa ostatnie 

lata gmina nie zaciągała kredytu.  

Wiceprzewodnicząca Agnieszka Lenartowicz w tym miejscu podkreśliła skuteczność 

burmistrza w pozyskaniu dodatkowego miliona złotych. Dzięki czemu będzie możliwe 

wykonanie termomodernizacji na trzech gminnych obiektach.  



Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała 

projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem 

uchwały nr LI/521/2023 w sprawie zmian budżetu na 2022 rok głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego. 

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban – Skarbnik Gminy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań. Przewodnicząca Rady poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr 

LI/522/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego zmian budżetu 

na 2022 rok głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 

Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLIX/498/2022 Rady 

Miejskiej w Chmielniku z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Kije. 

Projekt uchwały omówiła Anna Pleban – Skarbnik Gminy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag, ani pytań.  

Głos zabrał mieszkaniec gminy Andrzej Nowak, który zapytał, czemu przewodnicząca nie 

przestrzega § 30 i 31 Statutu Miasta i Gminy Chmielnik.  

Przewodnicząca powiedziała, że będzie czas na dyskusję w kolejnym punkcie. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu wzięło 

udział 15 radnych. Za przyjęciem uchwały nr LI/523/2023 w sprawie wprowadzenia zmiany do 

Uchwały Nr XLIX/498/2022 Rady Miejskiej w Chmielniku z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kije głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Chwalińska, Edyta Ciopińska, Hieronim Górski, Anita Jabłońska, Jerzy Kulpiński, Agnieszka 



Lenartowicz, Jarosław Lotko, Anna Maciągowska, Piotr Mołas, Monika Nowak, Danuta Orkisz, Łukasz 

Śliwa, Grzegorz Wesołowski, Aneta Wojtas, Iwona Zwolska-Styrcz 

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że w związku z chaosem, który zaczął panować w punkcie 

sprawy różne i wolne wnioski podjęła decyzję o tym, aby osoby chcące zabrać głos zgłosiły to 

w przerwie przed tym punktem. Uważa, że decyzja jest słuszna i jeżeli ktoś nie zgłosi chęci 

zabrania głosu w czasie przerwy, nie ma obowiązku udzielenia głosu.  

Następnie ogłosiła przerwę.  

 

14. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Po wznowieniu obrad w sprawach różnych chęć zabrania głosu zgłosiła w przerwie Ewelina 

Poniewierka sołtyska miejscowości Lipy. Zapytała wiceburmistrz czy będzie możliwość 

wycięcia fragmentu i uzupełnienia asfaltem ubytków w drodze biegnącej z Lip do Suchowoli. 

Obecnie są one co jakiś czas uzupełniane kruszywem ale wystarcza to tylko na chwilę. Drugie 

pytanie dotyczyło gromadzenia się wód opadowych na poboczach drogi biegnącej przez Lipy. 

Następnie zapytała, kiedy zostanie naprawiony fragment asfaltu przed rondem  na drodze 

powiatowej.  

Wiceburmistrz Małgorzata Przeździk odpowiedziała, że rzeczywiście na odcinku Lipy – 

Suchowola są prowadzone remonty doraźne, jeżeli tylko pojawi się możliwość, najprędzej gdy 

będą na terenie gminy wykonywane inwestycje drogowe zostanie zlecone naprawienie asfaltu. 

W przypadku drogi przez Lipy, problemy te są wynikiem ukształtowania terenu. Zostanie 

przeprowadzona  inspekcja aby można było podjąć jakąś interwencję. W kwestii drogi 

powiatowej problem zostanie zgłoszony do Powiatowego Zarządu Dróg. 

Sołtys Ewelina Poniewierka zapytała jeszcze o drogę w drugiej linii zabudowy.  

Wiceburmistrz Małgorzata Przeździk odpowiedziała, że projekt drogi w drugiej linii 

zabudowy jest wykonany. Wartość kosztorysowa inwestycji to 680 tys. zł i jeżeli pojawią się 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych na realizację tego zadania to gmina przystąpi 

do realizacji inwestycji.  

Radna Edyta Ciopińska zabrała głos w imieniu nieobecnego już radnego Piotra Mołasa, 

który chciałby wiedzieć jak wygląda obecnie sytuacja szpitala.  

Sekretarz dopytał o jaka sytuację szpitala chodzi. 

Radna Edyta Ciopińska powiedziała, że chodzi o zadłużenie szpitala.  

Wiceburmistrz Małgorzata Przeździk powiedziała, że ogólnie sytuacja szpitali w kraju nie 

wygląda dobrze. Nie należy panikować, ponieważ nie ma informacji, że szpital ma być 

zamknięty. Będzie nadal funkcjonował na terenie gminy. Dodała, że jeżeli chodzi o rozbudowę, 

to starostwo pozyskało 2,5 mln zł i obecnie wykonany jest projekt.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu mieszkańca gminy Włodzimierza 

Września.  

Został poproszony do zabrania głosu przy specjalnie przygotowanym do tego celu stoliku z 

mikrofonem (zostało to wprowadzone na pisemny wniosek jednego z mieszkańców 

zabierającego głos na sesjach  - przyp. autora).  Włodzimierz Wrzesień wyraził swoje oburzenie 

tym, że ma zabrać głos siedząc.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień powiedział, że szkoda, że sesję opuścił wspaniały 

krasomówca, bo miał do niego kilkanaście pytań. W takiej sytuacji zada tylko trzy pytania. 



Pierwsze skierowane było do przewodniczącej – na jakiej podstawie zmieniła dotychczasowe 

obyczaje panujące podczas sesji w punkcie sprawy różne i wolne wnioski. Czy ma prawo 

zmieniać samowolnie, bez konsultacji z radnymi i bez zmiany statutu zwyczaje panujące od 

1998 roku, gdzie można było zabrać głos poprzez podniesienie ręki.  

Przewodnicząca powiedziała, że zasady zostały zmienione w trosce o porządek i spokój 

podczas sesji. Dodała, że nie ma w statucie też zapisu mówiącego o tym, że chęć zabrania głosu 

należy zgłosić poprzez podniesienie ręki.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień zawnioskował o pojęcie stosownej uchwały, mówiącej 

o trybie zabierania głosu przez mieszkańców.  

Przewodnicząca dodała, że nie jest to konieczne, jest to zgodne z prawem Dodała, że nie 

zdarzyło się, żeby kiedykolwiek odmówiła zabrania głosu komuś kto robi to z poszanowaniem 

prawa i porządku sesji.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień zapytał, czy burmistrz i radni mają zamiar podjąć 

decyzję w sprawie zmiany nazwy ulicy Stanisława Żaka, który był konfidentem i służył 

sowieckiemu najeźdźcy oraz czy mają zamiar zająć się nazewnictwem ulic na osiedlu za 

Kościółkiem. Wspomniał o ustawie dekomunizacyjnej, która zobowiązała samorządy do 

zmiany nazewnictwa. Chciałby zobaczyć dokumenty czym Ci ludzie zasłużyli się dla 

Chmielnika i  czy są to ludzie zacni. Uważa, że „komuś się tam uwidziało i sobie tam nazwał 

ale Wy jesteście od tego, żeby te sprawy wyprostować”. Stwierdził, że w tym temacie się nic 

nie robi podobnie jak „z tym badziewiem w rynku bez łba” . Dodał, że przyznajemy się do 

katolicyzmu a w Rynku stoi „badziewie pogańskie, któremu za poprzednika oddawano hołd”. 

Uważa, że radni powinni podjąć decyzję w tej sprawie. 

Wiceburmistrz Małgorzata Przeździk odniosła się do zmiany nazewnictwa ulic i 

uporządkowania terenu wokół Rynku. Powiedziała, że jeżeli wpłynie odpowiedni wniosek rada 

zajmie stanowisko.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień powiedział, że powstał komitet, zebrano podpisy i 

złożono wniosek o nadanie nazwy ronda „Rondem Katyńskim”. Zostało to potraktowane po 

macoszemu, choć zdaje sobie sprawę, że trafiło to na czas pandemii Covid-19. Dzięki temu 

komitetowi jedno z rond zostało nazwane „Rondem 100-lecia Bitwy Warszawskiej”.  Trzecie 

pytanie dotyczyło usunięcia z Rynku „pogańskiej Nike z Samotraki”  

Przewodnicząca powiedziała, że zdania są podzielone. Nie chciałaby aby decyzja była 

podjęta tylko i wyłącznie przez radnych. Jeżeli będzie taka decyzja większości mieszkańców 

to zajmą się tym tematem.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień zapytał, jaki jest sens powoływania komitetu i zbierania 

głosów, skoro na ostatnią petycję w  nie dostał odpowiedzi.  

Przewodnicząca, powiedziała, że przecież Pan Włodzimierz Wrzesień uczestniczył w 

spotkaniach w sprawie nazewnictwa tych rond.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień zgodził się z przewodniczącą ale powiedział, że 

powinien mieć na piśmie odpowiedź jaka była przyczyna.  

Przewodnicząca, powtórzyła, że  Pan Włodzimierz Wrzesień uczestniczył w spotkaniach w 

sprawie nazewnictwa tych rond. Wniosków o nadanie nazwy rondom było więcej.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień przyznał, że był na jednym spotkaniu i  z tego spotkania 

wyszedł bo zbagatelizowano temat.  



Przewodnicząca dodała, że nikt nie zbagatelizował sprawy. Wnioski o nadanie nazwy rondu 

wpłynęły dwa i zaważyła ilość podpisów pod wnioskami i opinia radnych.  

Mieszkaniec Włodzimierz Wrzesień zażądał udostępnienia listy z podpisami i listy tych 

którzy byli przeciwni.  

Więcej osób nie zgłosiło chęci zabrania głosu.  

 

21. Zakończenie obrad. 

Z powodu wyczerpania porządku LI sesji Rady Miejskiej, Przewodnicząca Rady 

podziękowała za obecność i dokonała zamknięcia obrad  sesji z dnia 27 lutego 2023 roku. 

Nagranie z sesji dostępne jest na stronie internetowej:   

https://www.youtube.com/watch?v=f5aAlVAagJ8 

 

Sporządziła: 

Katarzyna Więckowska 

 


